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V SESJA RADY MIEJSKIEJ

Czy prom o charakterze lokalnym, czy 
regionalnym, jaki du¿y, o jakiej konstrukcji 
napêdu, dla ilu aut i pasa¿erów, jakie trzeba 
wykonaæ prace zwi¹zane z przebudow¹ 
infrastruktury drogowej dojazdów do 
przeprawy promowej. Wreszcie, jakie 
ograniczenia niesie ze sob¹ Wis³a, której 
oba brzegi, na wysokoœci Czarnowa          
w gminie Z³awieœ Wielka oraz Solca 
Kujawskiego, ma spinaæ prom, by³y 
przedmiotem drugiego roboczego 
spotkania sygnatariuszy listu intencyjnego, 
zmierzaj¹cego do budowy przeprawy 
promowej. S¹ to samorz¹d województwa, 
powiaty toruñski i bydgoski i dwie 
nadwiœlañskie gminy Z³awieœ Wielka         
i Solec Kujawski.

W spotkaniu  w soleckim Regionalnym 
Centrum Przedsiêbiorczoœci uczestniczyli 
równie¿ naukowcy z Uniwersytetu 
Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy, 

którzy zaprezentowali uwarunkowania 
hydrologiczne przeprawy promowej, 
analizê natê¿enia ruchu po obu stronach 
Wis³y zarówno na drogach krajowych nr 
80, nr 10 jak równie¿ na drogach 
w o j e w ó d z k i c h  i  p o w i a t o w y c h .                 
Z przekazanych informacji wynika, i¿ 
p r z y  p o d e j m o w a n i u  d e c y z j i                      
o  u r u c h o m i e n i u  p r o m u  n a l e ¿ y  
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Czy do tego przyczó³ka przybije 
kiedyœ prom?

Dokoñczenie na str. 4

Dokoñczenie na str. 3

Podczas pi¹tej sesji rady miejskiej      
w kadencji 2010 - 2014 radni wys³uchali 
sprawozdania burmistrza za minione piêæ 
miesiêcy. Obejmowa³o ono okres od 20 
paŸdziernika 2010 r. do 15 marca br. 
K o ñ c ó w k a  u b i e g ³ e g o  r o k u ,  j a k  
p o i n f o r m o w a ³  b u r m i s t r z ,  t o  
przygotowania projektu bud¿etu na ten 
rok.

W paŸdzierniku podpisano umowê         
z wykonawc¹ bezkolizyjnego przejazdu 
przez tory kolejowe, inwestycji realizowanej 
w ramach projektu Szybkiej Kolei 
Metropolitalnej BiT - City. Ponadto jeszcze 
przed koñcem ubieg³ego roku zawarto 
porozumienie z PKP obejmuj¹ce zasady        
i warunki realizacji inwestycji na terenie 
kolei i w jego s¹siedztwie. Kolejne dzia³ania 
w sferze gminnych inwestycji dotyczy³y 
uzyskania pozwoleñ i przygotowania 
dokumentacji na wykonanie dróg w rejonie 
nowej szko³y. Wykonano kanalizacje 
sanitarn¹ i deszczow¹, przebudowano sieci 
gazow¹, energetyczn¹ i teletechniczn¹, jak 
te¿ podbudowê jezdni ul. Kujawskiej             
i przygotowano j¹ pod asfaltowanie, 
wykonano nawierzchniê chodnika przy tej 
ulicy oraz podpisano aneks z wykonawc¹ 
nawierzchni  przed³u¿aj¹cy termin 
wykonania prac do koñca maja br. W okresie 
objêtym sprawozdaniem zlecono firmie 
projektowej wykonanie projektu kolejnego 
fragmentu œcie¿ek pieszo - rowerowych       
w naszym mieœcie, podpisano umowê           
z samorz¹dem województwa na wykonanie 
na terenie gminy informatycznej sieci 
szerokopasmowej na kwotê 5 mln z³              
i rozpoczêto prace projektowe zwi¹zane       
z adaptacj¹ czêœci pomieszczeñ w budynku 
po by³ej hali targowej na serwerowniê. 
Kolejna umowa podpisana z wojewódzkim 
samorz¹dem dotyczy³a rozbudowy Parku 
Przemys³owego. W aneksie zwiêkszono pulê 
dofinansowania naszego projektu do 9,6 mln 

Rozmowy o promie

Piêæ par ma³¿eñskich z naszego miasta otrzyma³o medale “Za d³ugoletnie po¿ycie 
ma³¿eñskie”, przyznawane przez Prezydenta RP. Wiêcej na str. 5

Skwer Solidarnoœci 
przeniesiony
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Na pierwszej stronie informujemy       
o  dz ia ³aniach zmierza j¹cych do 
utworzenia przeprawy promowej przez 
Wis³ê. Mo¿e siê jednak okazaæ, ¿e prom 
nie bêdzie wcale potrzebny. Tu¿ przed 

zamkniêciem tego numeru do urzêdu 
dotar³a bowiem informacja o planowanej 
przez  Generaln¹  Dyrekcjê  Dróg 
Krajowych i Autostrad budowie mostu     
w rejonie Solca Kujawskiego. Jak siê 
dowiedzieliœmy w dyrekcji, ma to zwi¹zek 
z odkrytymi na terenie by³ej Nasycalni 
z³o¿ami gazu ³upkowego. Przeprawa 
mostowa umo¿liwi transport z naszych 
morskich portów urz¹dzeñ do eksploatacji 
z³o¿a, na które natrafiono podczas 
odwiertów prowadzonych przez firmê 
badaj¹c¹ stan œrodowiska naturalnego. 
Prace by³y zwi¹zane z planowan¹ budow¹ 
boisk rekreacyjnych na terenie po 
Nasycalni. W zwi¹zku z takim rozwojem 
sytuacji, w najbli¿szym czasie nale¿y 
spodziewaæ siê wyznaczenia nowej 
l o k a l i z a c j i  t e r e n ó w  s p o r t o w o -   
rekreacyjnych.

Most zamiast
promu?

Osiedle Toruñskie - 5 kwietnia o godz. 18.00 
(przedszkole „Promyczek”)

Osiedle Robotnicze - 7 kwietnia o godz. 17.00 (budynek nr 4)

Terminy
zebrañ mieszkañców

Pierwszego kwietnia rusza Narodowy 
Spis Powszechny, który zakoñczy siê 30 
czerwca. W tym czasie ( od 8 kwietnia do 
30 czerwca) skontaktuj¹ siê z nami 
ankieterzy i poprosz¹ o udzielenie 
odpowiedzi na pytania zawarte w ankiecie 
spisowej. Mog¹ to zrobiæ w dwojaki sposób  
albo pojawi¹ siê w naszym domu, albo do 
nas zadzwoni¹. 

Jest jednak jeszcze inna mo¿liwoœæ 
udzielenia informacji. Mo¿emy zrobiæ to 
s a m i  w  d r o d z e  t z w .  s a m o s p i s u  
internetowego, trwaj¹cego od 1 kwietnia 
do 16 czerwca. Formularz jest dostêpny na 
www.spis.gov.pl lub www.stat.gov.pl. 
Mo¿na go wype³niaæ przez 14 dni od 
pierwszego zalogowania i uzupe³niaæ 
e t apami .  Wprowadzone  dane  s¹  
zapamiêtywane. Je¿eli nie wype³nimy 
formularza do koñca za pierwszym 
podejœciem, wychodzimy z aplikacji za 
pomoc¹ przycisku wyloguj. Je¿eli 
ponownie bêdziemy chcieli uruchomiæ 
formularz i go uzupe³niæ musimy wpisaæ 
PESEL i zapamiêtane has³o. Dane do 
logowania trac¹ wa¿noœæ po czternastu 
dniach i je¿eli w tym czasie nie wype³nimy 
ca³ego formularza, spis w danym 

gospodarstwie domowym zostanie 
dokoñczony drog¹ telefoniczn¹ lub przez 
rachmistrza.

Po zakoñczeniu spisu, w dniach od 1 do 
17 lipca br. bêdzie przeprowadzony spis 
kontrolny, polegaj¹cy na udzieleniu 
i n f o r m a c j i  w  d r o d z e  w y w i a d u  
te lefonicznego ( ty lko w losowo 
wybranych mieszkaniach). Ma on na celu 
sprawdzenie kompletnoœci  spisu,  
poprawnoœci uzyskanych danych i ich 
zgodnoœci ze stanem faktycznym.

Mo¿emy
spisaæ siê sami

NOWE CENY
Od 1 kwietnia, zgodnie z uchwa³¹ rady 

miejskiej, zmieniaj¹ siê ceny za zbiorowe 
dostarczanie wody i odprowadzanie 
œcieków. Cena za m3 wody wynosi 3,28 z³, 
za œcieki 4,77 z³, za odprowadzanie wód 
opadowych  i roztopowych 2,22 z³. Ceny 
zawieraj¹ podatek VAT w wysokoœci 8 
proc.

DZIEÑ WODY
22 marca obchodzony by³ Dzieñ Wody, 

który sta³ siê pretekstem do przeprowadzenia 
przez urz¹d miasta akcji informuj¹cej            
o koniecznoœci oszczêdzania wody.              
W mieœcie pojawi³y siê plakaty i ulotki 
zachêcaj¹ce do tego. Dziêki temu teraz ju¿ 
wiemy, ¿e zakrêcenie wody podczas mycia 
zêbów pozwala trzyosobowej rodzinie 
zaoszczêdziæ 900 litrów wody miesiêcznie,   
a zast¹pienie wanny prysznicem oko³o 150 
litrów podczas ka¿dej k¹pieli.

ZARZ¥DZANIE KRYZYSOWE
Za³o¿enia do gminnego planu 

ewakuacji, œwiadczenia osobiste na rzecz 
Obrony Cywilnej, omówienie sytuacji po 
zimie by³y tematami poruszonymi podczas 
marcowego posiedzenia Gminnego 
Zespo³u Zarz¹dzania Kryzysowego.         
W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 
urzêdu miasta, jednostek podleg³ych                   
i nadzorowanych przez samorz¹d.

WYBORY DO IZBY ROLNICZEJ
3 kwietnia od godz. 8.00 do 18.00 w sali 

konferencyjnej urzêdu miasta (ul. 23 Stycznia 
7) odbêd¹ siê wybory przedstawiciela naszej 
gminy do Rady Powiatowej Kujawsko  
Pomorskiej Izby Rolniczej. Jest dwóch 
kandydatów  Dariusz Chojnacki z Otorowa    
i Kazimierz Wydrzyñski z Przy³ubia.

BY£A KWESTA
19 i 20 marca br. Stowarzyszenie 

Inicjator Kulturalny „Para Buch!”, na 
pods tawie  zgody  wydanej  przez  
burmistrza, przeprowadzi³o zbiórkê 
publiczn¹ na leczenie i rehabilitacjê Paw³a 
Florka, chorego na mukowiscydozê. 
Zebrano 1330,40 z³.

CHROÑMY PTAKI
P o d c z a s  p r a c  r e m o n t o w y c h                        

i termomodernizacyjnych budynków czêsto 
zdarza siê, i¿ w ten sposób utrudniamy 
niektórym gatunkom ptaków dostêp do 
miejsc ich regularnego wystêpowania  
schronieñ i lêgowisk. Dlatego prace 
remontowe powinny byæ prowadzone           
w sposób uwzglêdniaj¹cy potrzeby 
biologiczne ptaków. Przed rozpoczêciem prac 

w budynku, jego zarz¹dca powinien zleciæ 
o r n i t o l o g o w i  p r z e p r o w a d z e n i e  
inwentaryzacji przyrodniczej.

ZA ZGOD¥ WOJEWODY
Zgodnie z ustaw¹ o pomocy spo³ecznej, 

ka¿dy legalnie dzia³aj¹cy dom pomocy 
spo³ecznej, czy placówka zapewniaj¹ca 
c a ³ o d o b o w ¹  o p i e k ê  o s o b o m  
niepe³nosprawnym, przewlekle chorym 
lub osobom w podesz³ym wieku musi 
posiadaæ zezwolenie wojewody na 
prowadzenie domu pomocy spo³ecznej. 
Szczegó³y na stronie internetowej 
Biu le tynu Informacj i  Publ icznej  
Kujawsko -  Pomorskiego Urzêdu 
Wojewódzkiego (link Polityka Spo³eczna).

ROZLICZ¥ PODATEK
U c z n i o w i e  Z e s p o ³ u  S z k ó ³  

Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych w Solcu 
Kujawskim pomog¹ w rozliczeniu podatku. 
Mieszkañców  Solca  Kujawskiego  
zainteresowanych rozliczeniem podatku za 

00 2010r. zapraszamy 2 kwietnia br. w godz. 9
00- 12 , do budynku szko³y przy ul. 29 

Listopada 7 (sala 69).

W skrócie
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z³. Rozstrzygniêto równie¿ przetarg na 
wykonawcê infrastruktury drugiego etapu 
Parku Przemys³owego. Wygra³a firma 
Eurovia z sumê 15,9 mln z³. Planowany 
termin rozpoczêcia robót na kwiecieñ br., 
natomiast zakoñczenie - kwiecieñ 2012 r. Jak 
poinformowa³ burmistrz, podpisanie umowy 
z wykonawc¹ zaplanowano na 5 kwietnia br.

Pod koniec ub. r. uprawomocni³o siê 
pozwolenie na przebudowê i rozbudowê 
Soleckiego Centrum Kultury. Planuje siê 
docieplenie budynku, wymianê stolarki 
okiennej i drzwiowej, remont dachu, 
wyposa¿enie w instalacjê wentylacyjn¹, 
powiêkszenie bazy gastronomicznej, 
przystosowanie pomieszczeñ dla sekcji 
dzia³aj¹cych w domu kultury. Nastêpnymi 
modernizowanymi obiektami s¹ œwietlica 
wiejska we wsi Chroœna oraz budynek po 
dawnej hali targowej przy ul. 23 Stycznia.   
W paŸdzierniku zakoñczono pierwszy etap 
modernizacji œwietlicy i podpisano umowê  
z firm¹ DEK BUD na wykonanie etapu 
drugiego, który ma zakoñczyæ siê 30 sierpnia 
br. Jeœli chodzi o adaptacjê hali na Centrum 
Aktywnoœci i Edukacji, trwaj¹ prace 
budowlane, na których wykonanie gmina 
otrzyma³a dofinansowanie z urzêdu 
marsza³kowskiego w wysokoœci 1,5 mln z³.

Omawiaj¹c sprawozdanie, burmistrz 
wspomnia³ tak¿e o dzia³aniach zwi¹zanych 
ze zmian¹ ca³odobowej opieki medycznej, 
utrzymaniem miasta i z³o¿onymi wnioskami 
o dofinansowanie, miêdzy innymi ze 
œrodków unijnych, projektów, które gmina 
zamierza realizowaæ. Odniós³ siê tak¿e do 
koniecznoœci powtórnego zwo³ywania 
zebrañ mieszkañców, podczas których s¹ 
wybierane samorz¹dy osiedli i so³ectw. 
Przyczyn¹ nieskutecznoœci zebrañ by³a 
niska frekwencja.

Kolejnym sprawozdaniem, które 
wys³uchali radni by³o sprawozdanie              
z dzia³alnoœci biblioteki publicznej. Iwona 
L i c h o c k a ,  d y r e k t o r  p l a c ó w k i ,  
poinformowa³a, ¿e ksiêgozbiór biblioteki 
liczy 44 tys. woluminów, w tym 1157 to 
ksi¹¿ki, o które w ub. r. powiêkszy³ siê 
ksiêgozbiór. Prawie 800 ksi¹¿ek to 
zakupione nowoœci czytelnicze, a pozosta³e 
pochodz¹ z darowizn. Z ksiêgozbioru 
korzysta 1934. czytelników. Nasza 
biblioteka bra³a udzia³ w kilku projektach 
m.in. w Programie Rozwoju Bibliotek, 
o rganizowa³a  wys tawy,  spo tkania                 
z czytelnikami i lekcje biblioteczne dla 
uczniów soleckich szkó³. Na dzia³alnoœæ 
biblioteki gmina przeznaczy³a w minionym 
roku 193 tys. z³.

Skoro o pieni¹dzach mowa. Radni 
p r z e g ³ o s o w a l i  r ó w n i e ¿  z m i a n y  
tegorocznego bud¿etu. Jak wyjaœni³a Alina 
Kowalska, skarbnik gminy. Wprowadzone 
zmiany nie spowoduj¹ wzrostu deficytu 

bud¿etowego. Bêdzie on wynosi³, tak jak 
pierwotnie zaplanowano 5 mln z³. Dochody 
wynios¹ 77 801 485 z³, a wydatki 82 801 485 
z³. Nastêpna uchwa³a podjêta przez radê 
wprowadza zmiany w prognozie finansowej 
na lata 2011 - 2034. Wynikaj¹ one                  
z wprowadzenia do realizacji nowych 
inwestycji, przesuniêcia terminów realizacji 
inwestycji wczeœniej ujêtych w prognozie, 
urealnienia wartoœci inwestycji, zmiany 
Ÿróde³ finansowania inwestycji.

Rada zdecydowa³a równie¿ o udzieleniu 
powiatowi bydgoskiemu pomocy finansowej 
na roczn¹ op³atê z tytu³u dzier¿awy gruntów 
leœnych pod œcie¿ki rowerowe, co stanowi 25 
p roc .  ca ³oœc i  kosz tów dz ie r¿awy  
ponoszonych przez powiat. Tak¹ bowiem 
wielkoœæ partycypacji naszej gminy             
w kosztach budowy œcie¿ek rowerowych 
ujêto w zawartej z powiatem umowie. Na 
mocy uchwa³y rady, gmina przeka¿e te¿ 
policji 37,5 tys. z³ na sfinansowanie 
dodatkowych patroli prewencji w bie¿¹cym 
roku (suma ta  wystarczy na 120 
dodatkowych patroli - red.). Nastêpnym 
tematem finansowym, który rozpatrzyli 
radni by³o utworzenie funduszu so³eckiego 
na 2012 r. Tak jak w poprzednich latach, 
fundusz taki nie bêdzie tworzony, poniewa¿ 
dotychczasowe zasady finansowania 
dzia³alnoœci so³ectw stosowane przez gminê 
s¹ korzystniejsze.

Na wniosek NSZZ „Solidarnoœæ” radni 
rozpatrywali zmianê miejsca lokalizacji 
obelisku znajduj¹cego siê na „Skwerze 
Solidarnoœci”. W zwi¹zku z budow¹ tunelu 
wyst¹pi³a koniecznoœæ przeniesienia 
o b e l i s k u  o r a z  s k w e r u .  Z w i ¹ z e k  
zaproponowa³, aby obelisk usytuowaæ         
w centralnym miejscu rewitalizowanego 
skweru przy ul. 29 Listopada oraz nadaniu 
mu nazwy „Skwer Solidarnoœci”. W zwi¹zku 
z tym burmistrz przeprowadzi³ konsultacje 
spo³eczne w tej sprawie. Z wype³nionych 
ankiet i sonda¿u internetowego wynika, i¿ 
mieszkañcy opowiedzieli siê za zmian¹ 
lokalizacji. W konsultacjach uczestniczy³o 
prawie 1100 osób. Ostatecznie radni przyjêli 
uchwa³ê zmieniaj¹c¹ lokalizacjê „Skweru 
Solidarnoœci”.

Przyjêto dwie uchwa³y z zakresu pomocy 
spo³ecznej - zaktualizowano Strategiê 
Integracji i Rozwi¹zywania Problemów 
Spo³ecznych oraz uchwalono Szczegó³owy 
P r o g r a m  A k t y w n o œ c i  L o k a l n e j .  
Zadecydowano tak¿e o powierzeniu 
bydgoskiemu samorz¹dowi zadañ w zakresie 
opieki nad bezdomnymi zwierzêtami. Na 
mocy porozumienia Solca Kujawskiego        
i Bydgoszczy nasza gmina zobowi¹zuje siê 
do partycypacji w kosztach utrzymania 
schroniska dla zwierz¹t w Bydgoszczy oraz 
wnoszeniu op³at z tytu³u ka¿dorazowego 
umieszczenia w schronisku psa z terenu 
gminy. Alicja ¯aguñ, wiceprzewodnicz¹ca 

rady, zaproponowa³a, aby porozumieniem 
obj¹æ wszystkie bezdomne zwierzêta, nie 
ty lko  psy .  Barba ra  B ia ³kowska ,  
pe³nomocnik burmistrza poinformowa³a, i¿ 
schroniska nie chc¹ na przyk³ad 
p o d p i s y w a æ  u m ó w  d o t y c z ¹ c y c h  
bezdomnych kotów. W zwi¹zku z tym 
ustalono, ¿e rozwi¹zanie spróbuje 
wypracowaæ jedna z komisji sta³ych rady - 
bezpieczeñstwa i porz¹dku publicznego.

Podczas interpelacji radni poruszyli 
m.in. nastêpuj¹ce sprawy: czy termin 
otwarcia szko³y na Osiedlu Toruñskim jest 
zagro¿ony;  jakie  s¹  dalsze  losy 
zdewastowanego dawnego osiedlowego 
pawilonu (Alina Faleñczyk); poszerzenie 
drogi i budowa œcie¿ki rowerowej             
w Otorowie; naprawa wiejskich dróg         
w Chroœnie i Otorowie, wycinka 
przydro¿nych uschniêtych drzew (Barbara 
Doliñska); pozosta³e po zimie dzikie 
wysypiska œmieci, szczególnie na terenach 
leœnych (Beata Pietruszyñska); czy mo¿na 
ustawiæ barierki na skraju chodników przy 
skrzy¿owaniu dróg wojewódzkich ul. 
Bydgoskiej i 23 Stycznia, zdarza siê, ¿e 
ciê¿arowe samochody wje¿d¿aj¹ tyln¹ osi¹ 
na chodnik tym samym stwarzaj¹c 
zagro¿enie dla pieszych (Zygmunt 
So³tyszewski).

O d p o w i a d a j ¹ c  n a  p y t a n i a                      
B. Bia³kowska poinformowa³a, ¿e nowy 
w ³ a œ c i c i e l  p a w i l o n u  w y s t ¹ p i ³                       
o pozwolenia na budowê, o ustalenie 
wjazdu na teren nieruchomoœci, tak wiêc 
sprawy id¹ naprzód. Drogi s¹ naprawiane, 
ale musz¹ byæ odpowiednie warunki 
atmosferyczne. W sprawie wycinki drzew 
przy drodze powiatowej gmina wyst¹pi do 
starostwa. Co roku wystêpuje problem       
z dzikimi wysypiskami. 

- W miarê mo¿liwoœci sprz¹tamy, 
wycinamy krzewy, ale czêœæ wysypisk jest 
na terenach prywatnych. Jeœli chodzi          
o barierki, czy s³upki na chodniku przy 
drodze wojewódzkiej, przy okazji 
spotkania w sprawie dróg wojewódzkich    
i ten problem bêdzie zasygnalizowany.

Z kolei burmistrz odpowiedzia³ na 
pytania o otwarcie nowej szko³y 
poszerzenie drogi w Otorowie:                    

- Rzeczywiœcie, w szkole wyst¹pi³y 
pewne usterki natury budowlanej. Nie s¹ to 
groŸne zjawiska, ale trzeba je usun¹æ. 
Dobrze, ¿e te niedoci¹gniêcia wysz³y przed 
odbiorem. Zanim bêd¹ usuniête trzeba 
ustaliæ, kto za to odpowiada, czy projektant, 
czy firma budowlana. Je¿eli to zostanie 
wyjaœnione, bêdziemy mogli obiekt 
odebraæ, a usterki bêd¹ usuniête w ramach 
gwarancji w czasie wakacji.

Na dofinansowanie drogi w Otorowie 
wraz ze œcie¿kami rowerowymi w ramach 
rz¹dowego programu przebudowy dróg 
lokalnych wyst¹pi³o starostwo. Jednak 
projekt ten znalaz³ siê na pierwszym 
miejscu listy rezerwowej. Jeœli bêd¹ 
oszczêdnoœci w przetargach na wykonanie 
innych inwestycji z listy, ten projekt 
powinien uzyskaæ dofinansowanie.

Dokoñczenie ze str. 1

V SESJA RADY MIEJSKIEJ

Skwer Solidarnoœci przeniesiony

q
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uwzglêdniæ okresowo wystêpuj¹ce 
wylania i podtopienia, wystêpowania ³ach 
wi œ l anych ,  a  t ak¿e  ok re sowego  
zamarzania. Jak us³yszeli uczestnicy 
spotkania, poza nielicznymi wyj¹tkami, tak 
jak mia³o to miejsce w ubieg³ym roku, 
utrudnienia te wystêpuj¹ incydentalnie       
i nie uniemo¿liwiaj¹ kursowania promu.

Referuj¹cy stan zaawansowania 
przygotowañ do stworzenia przeprawy 
promowej ze strony gminy Solec Kujawski 
zwrócili uwagê na koniecznoœæ podjêcia 
szybkich decyzji warunkuj¹cych dalszy 
postêp przygotowañ. 

 - Z naszej strony zrobiliœmy 
rozpoznanie procedur administracyjnych, 
które nale¿y przeprowadziæ aby uzyskaæ 
stosowne pozwolenia. Skontaktowaliœmy 
siê ze stoczniami, które mog³yby prom 
zbudowaæ. Koszt zakupu nowego, 
naprawdê dobrego, spe³niaj¹cego 
oczekiwania przeprawy wyniós³by oko³o 3 
milionów z³otych. Jeœli do tego doliczymy 
wykonanie ca³ej niezbêdnej dokumentacji  
i infrastruktury drogowej, koszt inwestycji 
powinien zamkn¹æ siê sum¹ oko³o 5 mln z³. 
Pozostaje oczywiœcie zdecydowaæ o tym, 
czy prom ma byæ zarz¹dzany przez podmiot 
p u b l i c z n y ,  k t o  b ê d z i e  g ³ ó w n y m  
beneficjentem, a tak¿e liderem projektu. 
Nasza gmina, po uzyskaniu zgody               
i pe³nomocnictw sygnatariuszy listu 
intencyjnego, nie uchyli³aby siê od tej roli - 
powiedzia³ burmistrz Antoni Nawrocki.

Równie¿ przedstawiciel urzêdu 

marsza³kowskiego podkreœ l i ³ ,  ¿e  
naturalnym liderem projektu powinien byæ 
Solec Kujawski. Ustalono zatem, ¿e nasza 
gmina przygotuje wstêpne, wariantowe 
studium wykonalnoœci projektu z czêœci¹ 
poœwiêcon¹ przybli¿onym kosztom 
inwestycji, tak by materia³ ten mo¿na by³o 
zaprezentowaæ zarz¹dowi województwa, 
który w Regionalnym Programie 
Operacyjnym zarezerwowa³ œrodki na 
utworzenie przeprawy promowej.

Im szybciej zapadn¹ kluczowe dla 
sprawy decyzje, tym szybciej na Wiœle 
pojawi siê prom. Przeprawa ³¹cz¹ca dwie 
drogi krajowe, spinaj¹ca komunikacyjnie 
czêœci pó³nocn¹ i po³udniow¹ Wis³y          
w rejonie Solca, mo¿e stanowiæ nie tylko 
po³¹czenie wykorzystywane przez 
turystów, ale pozwoli omin¹æ w ruchu 
dalekobie¿nym dwa najwiêksze miasta 
naszego regionu, czyli Bydgoszcz i Toruñ. 
Przeprawa bêdzie mia³a te¿ wa¿ny wp³yw 
na ruch lokalny, choæby w kontekœcie 
rozbudowy Parku Przemys³owego              
i mo¿liwoœci dotarcia pracowników do 
Solca z drugiej strony Wis³y.

Dokoñczenie ze str. 1

Rozmowy o promie
W budynku mieszcz¹cym siê przy ul. 

Kujawskiej, wybudowanym w 1900 r., 
szko³a dzia³a³a w latach 1923 - 1925. 
PóŸniej obiekt sprzedano. Z danych 
notarialnych wynika, ¿e pierwszym 
nabywc¹ domu by³ Marcin Cerkiewicz, 
prawdopodobnie major Wojska Polskiego, 
który nastêpnie 21 paŸdziernika 1936 r. 
odsprzeda³ obiekt Janowi Tokarskiemu.

Roman Zakrzewski

Tu kiedyœ by³y szko³y (2)

Dy¿ury aptek

Do 3 kwietnia - “Pod Lwem” (ul. Leœna 2)
4 - 10 kwietnia - “Leœna” (ul. Leœna 19)

11 - 17 kwietnia - “Solecka” (ul. Powstañców 7a)

Apteka zatrudni kierownika w Solcu 
Kujawskim. Osoby zainteresowane 
prosimy o kontakt pod numerem 508 273 
951 lub email: kariera.apteka@onet.eu.

Jest praca

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej serdecznie dziêkuje wszystkim, 
którzy udzielili pomocy mieszkance 
naszego miasta, pani Ani, która w wyniku 
wypadku straci³a mê¿a i pozosta³a sama     

z czwórk¹ dzieci. Dziêkujemy za wsparcie 
rodziny w formie finansowej przekazuj¹c 
pieni¹dze na podane przez nas konto,         
a tak¿e za wsparcie rzeczowe. Poniewa¿ 
¿ycie toczy siê dalej, a samotne 
wychowanie czwórki dzieci wi¹¿e siê        
z du¿ymi wydatkami, ufaj¹c w ¿yczliwoœæ  
i zrozumienie mieszkañców naszego 
miasta prosimy o dalsze wsparcie 
finansowe na konto: 76 1240 3507 1111 
0000 3057 7327 z dopiskiem „Dla Pani 
Ani”.

Potrzebne
dalsze wsparcie

Sylwia Œlêzak - Pawe³ £ukasz 
Budziñski (19 marca 2011 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej 
drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

USC zanotowa³
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Wszyscy œlubowali w 1960 r. £¹cznie wychowali 13. dzieci, a maj¹ 
18. wnuków i jak dot¹d ani jednego prawnuka. Tylko dwoje ze z³otych 
jubilatów jest rodowitymi solecczaninami. Jedna para przywêdrowa³a 
do Solca z Torunia, inni, jak sami mówili podczas uroczystoœci 
wrêczania medali „Za d³ugoletnie po¿ycie ma³¿eñskie”, pochodz¹         
z pobliskich lasów  mieszkali w leœnych osadach w Puszczy Bydgoskiej. 
Jedno, co przyci¹gnê³o ich do naszego miasta, to mo¿liwoœæ otrzymania 
mieszkania. Inne motywacje nie by³y takie silne. Niektórzy 
ma³¿onkowie pobrali siê po zaledwie kilkumiesiêcznej znajomoœci, inni 
czekali ze œlubem trochê d³u¿ej. Niezale¿nie jednak od tego prze¿yli      
w swoich zwi¹zkach 50 lat. Wiadomo, ¿e w tym pó³wieczu by³y 
momenty trudne, ale i radosne. Tych drugich by³o z pewnoœci¹ wiêcej, 
skoro ma³¿eñstwa przetrwa³y tyle lat, o co w dzisiejszych czasach, kiedy 
jest tyle rozwodów naprawdê trudno. Podkresli³a to w swoim 
wyst¹pieniu skierowanym do z³otych jubilatów Magdalena Rudna, 
kierownik Urzêdu Stanu Cywilnego. Burmistrz Antoni Nawrocki 
udekorowa³ jubilatów medalami, a Jan Koszarski, przewodnicz¹cy rady 
miejskiej przekaza³ listy gratulacyjne.

Pañstwo Kazimiera i Czes³aw Barañscy brali œlub 28 
paŸdziernika 1960 r. w  P³u¿nicy. Maj¹ troje dzieci i oœmioro 
wnuków.

Pañstwo El¿bieta i Grzegorz Chojnaccy brali œlub 25 
sierpnia 1960 r. w Toruniu. Maj¹ troje dzieci i wnuka.

Pañstwo Helena i Kazimierz Szmytkowie brali œlub 1 
paŸdziernika 1960 r. w Rojewicach. Maj¹ dwoje dzieci i piêcioro 
wnuków.

Pañstwo Teresa i Józef B¹kowie brali œlub 22 paŸdziernika 
1960 r. w Solcu Kujawskim. Maj¹ troje dzieci i troje wnuków.

Pañstwo Kazimiera i W³adys³aw Kowalewscy brali œlub 19 
marca 1960 r. w Rojewicach. Maj¹ dwoje dzieci i wnuka.

Zapraszamy na WIELKANOCNY KIERMASZ PRAC UCZESTNIKÓW
WARSZTATU TERAPII ZAJÊCIOWEJ
12 KWIETNIA O GODZ. 12.00

W BUDYNKU WTZ - WEJŒCIE OD UL. 29 LISTOPADA 10.

W zgodzie i szacunku
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Soleckie Centrum Kultury

Na pocz¹tku kilka subiektywnych 
myœli: co jest milsze - czytanie czy 
wyg³aszanie danego utworu? Oczywiœcie 
dany tekst deklamowany  inaczej dzia³a na 
s³uchacza, ni¿ czytany.

Samo wyg³aszanie wiersza (czy mowy 
wi¹zanej) uwarunkowane jest jednak 
pewnymi czynnikami: sielankowy 
charakter tekstu poetyckiego - wymaga 
uœmiechu, specyficznej tonacji g³osu, 
nawet wyrazu twarzy  harmonizuj¹cej        
z treœci¹ utworu.

Dobry deklamator  to równoczeœnie 
aktor… Najwa¿niejsze  jednak  by tekst 
o p a n o w a n y  b y ³  d o  p e r f e k c j i ,                        
i wyg³aszaj¹cy go umia³ duszê treœci 
wyeksponowaæ w takim stopniu, jak lepiej 
ju¿ nie mo¿na. Nie zapominajmy, ¿e s¹ 
recytatorzy o wrodzonych uzdolnieniach 

wokalnych, którzy mog¹ bez podk³adu 
w i e d z y  z  z a k r e s u  r e c y t a c j i                          
z doskona³oœci¹ wyczarowaæ nastrój, 
zbudziæ w s³uchaczu coœ  co uœpione 
dotychczas  rozb³ysn¹æ mo¿e nagle 
niezwyk³ym stanem uczuæ.

Konkurs, do którego przyst¹pili 
l i c e a l i œ c i  z  Z e s p o ³ u  S z k ó ³  
Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych 
wykaza³ du¿e umiejêtnoœci bior¹cych       
w nim udzia³.

Powy¿sze oczekiwania spe³nili 
uczestnicy konkursu, który odby³ siê 16 
marca br. Jury postanowi³o przyznaæ 
wyró¿nienia nastêpuj¹cym uczniom: Sara 
Kubacka, Beata Maciejewska i Tomasz 
Faleñczyk. Konkurs przygotowa³a             
i poprowadzi³a Ma³gorzata Fia³kowska.

Edward Szymkowiak

Refleksje pokonkursowe

Pod takim has³em w ka¿dy poniedzia³ek 
w kawiarni Astra spotykaj¹ siê wczeœniej 
urodzeni solecczanie. Alicja Zielas, która 
prowadzi ten projekt, proponuje seniorom 

ró¿norodne tematy, ³¹cz¹ce rozrywkê         
z po¿yteczn¹ wiedz¹. 21 marca br. 
klubowicze radoœnie obchodzili pierwszy 
dzieñ wiosny. Wybrano najbardziej 
oryginalnie ubran¹ i uœmiechniêt¹ "Pani¹ 
Wiosnê". Tytu³ ten przypad³ w udziale 
T e r e s i e  W o j t c z a k .  P r z y  k a w i e                        
i s³odkoœciach prowadzono weso³e 
opowieœci o tym jak dawniej œwiêtowano 
powitanie najpiêkniejszej pory roku i jakie 
obrzêdy ludowe towarzyszy³y tym 
obchodom. Ka¿dy mia³ te¿ mo¿liwoœæ 
w³asnorêcznego wykonania wiosennych 
kwiatów z bibu³y i papieru. W kawiarni na 
pami¹tkê tego spotkania pozosta³ piêkny 
bukiet.

Panie Wiosny

25 marca w kawiarni Astra odby³a siê 
pro jekcja  f i lmu dokumenta lnego 
"Zakazany owoc nr 6". Autorami filmu s¹ 
Piotr Buratyñski, Micha³ Kowalski i Dawid 
Œmigielski, tworz¹cy grupê artystyczn¹   
Le Kolektif Negatif. Film stanowi ich 

W Galerii Homo Faber 25 marca br. 
mia³ miejsce kolejny, interesuj¹cy 
wernisa¿. Tym razem swoje prace 
malarskie i grafiki zaprezentowa³ Jacek 
Kamiñski

Absolwent wydzia³u malarstwa 
Uniwersytetu Miko³aja Kopernika            

. 

debiut, a portretuje Dariusza "Pa³ê" 
Palinowskiego,  kontrowersyjnego 
rysownika komiksów i punkrockowego 
muzyka. Dla wielu widzów skandalizuj¹cy 
i obrazoburczy dokument mia³ premierê   
w marcu tego roku, wywo³uj¹c gwa³towne 
i skrajne opinie. Autorzy filmu przyjêli 
zaproszenie do SCK, aby skonfrontowaæ 
siê z lokaln¹ publicznoœci¹ i porozmawiaæ 
o swoim debiucie. Projekcja i spotkanie 
przyci¹gnê³o kilkadziesi¹t osób, które 
szczelnie wype³ni³y Astrê. Po prezentacji 
filmu solecka m³odzie¿ zarzuci³a twórców 
gradem œmia³ych pytañ i spostrze¿eñ. 
Wywi¹za³a siê d³uga, pasjonuj¹ca dyskusja 
o postawie i przekonaniach bohatera filmu, 
ideologii  i  estetyce punk rocka, 
wspó³czesnych formach buntu, kulisach 
powstania  dokumentu,  reakcjach 
odbiorców, ¿yciu komiksem i czynieniu 
komiksu z ¿ycia. Na zakoñczenie 
spotkania autorzy dokumentu stwierdzili, 
¿e z tak o¿ywion¹ i przenikliw¹ debat¹        
o swoim filmie mieli do czynienia po raz 
pierwszy w skali kraju. Uczestnicy 
wydarzenia wyrazili zainteresowanie 
kolejnymi, podobnymi propozycjami 
SCK, ³¹cz¹cymi projekcje niezale¿nego 
filmu z rozmow¹ z jego twórc¹. 
Inicjatorem spotkania i prowadz¹cym 
dyskusjê by³ Rados³aw Osiñski.

Zakazany owoc
smakowa³

w Toruniu, portretuj¹c architektoniczne 
motywy - dokonuje plastycznego zapisu 
piêkna zaklêtego w kamieñ. Inspiruje go 
architektura Torunia, Grudzi¹dza, 
B r o d n i c y ,  B y d g o s z c z y,  L u b e k i ,  
Hamburga... Nie jest to zapis historyczny, 
a le  prowadzona barw¹ opowieœæ                
o   miastach, która zbli¿a siê do abstrakcji. 

Ekspozycjê mo¿na ogl¹daæ do 25 
kwietnia br. Zapraszamy mi³oœników 
sztuki; tak¿e zorganizowane grupy 
m³odzie¿y  z wychowawcami.

W galerii

Trwa kompletowanie grupy na KURS 
RYSUNKU I  MALARSTWA dla  
amatorów, dla m³odzie¿y szkó³ œrednich     
i doros³ych - s¹ jeszcze wolne miejsca. 
Szukamy osób z potrzeb¹ plastycznej 
ekspresji!  Pracowniê poprowadzi 
instruktor - Kamila Pawlicka  ( tel. 52 387 
98 19), która udziela informacji i przyjmuje 
zapisy.

Plastykiem byæ

mmm
12 kwietnia nasze grupy wokalne  

dzieciêcy Soluœ Band i seniorska grupa 
Inwencja wyst¹pi¹ plenerowo przed 
marketem handlowym Drukarnia            
w Bydgoszczy.

mmm
5 maja o godz. 17.00 w Soleckim 

Centrum Kultury wyst¹pi znany i lubiany 
kabaret Ani Mru - Mru. Bilety w cenie 40 
z³. ju¿ wkrótce do nabycia.

mmm
7 maja - Wielki Festyn nad Wis³¹  686. 

Urodziny Solca Kujawskiego - impreza 
plenerowa pod has³em Serdeczne Staœki. 
Gry i zabawy, konkursy, wystêpy 
amatorów, festynowe tradycyjne atrakcje. 
Gwiazda wieczoru  Irena Jarocka i jej 
niezapomniane przeboje - Gondolierzy 
znad Wis³y, Kawiarenki, Wymyœli³am Ciê, 
Nie wróc¹ te lata, Motylem jestem…

Niebawem
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

Mecz III ligi pi³ki no¿nej seniorów  
Unia/Roszak  Chemik Bydgoszcz (mecze 
ligowe: stadion OSiR), 2 kwietnia, godz. 
15.00;

Mecz pi³ki no¿nej trampkarzy  
Unia/Roszak  Victoria Koronowo, 3 
kwietnia, godz. 10.00;

Solecka Ligi Orlika  8 kolejka (boisko 
Orlik), 3 kwietnia od godz. 10.30;

Mecz pi³ki no¿nej m³odzików  
Unia/Roszak  Victoria Koronowo, 3 
kwietnia, godz. 12.00;

Mecz pi³ki no¿nej juniorów starszych  
Unia/Roszak - Start Warlubie, 10 kwietnia, 
godz. 10.00;

Solecka Ligi Orlika  9 kolejka (boisko 
Orlik), 10 kwietnia od godz. 10.30;

Mistrzostwa Solca Kujawskiego       
w pi³ce no¿nej dziewcz¹t oraz ch³opców 
szkó³ gimnazjalnych (boisko Orlik), 15 
kwietnia od godz. 11.00;

X Turniej Karate „Central Europe 
Open” (hala OSiR), 16  17 kwietnia od 
godz. 9.00;

Mecz III ligi pi³ki no¿nej seniorów  
Unia/Roszak   Górnik Konin, 16 kwietnia, 
godz. 15.00;

Solecka Ligi Orlika  10 kolejka 
(boisko Orlik), 17 kwietnia od godz. 10.30;

Mecz pi³ki no¿nej trampkarzy  
Unia/Roszak  Olimpia Drzycim, 17 
kwietnia, godz. 11.00;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w 
p i ³ c e  n o ¿ n e j  c h ³ o p c ó w  s z k ó ³  
gimnazjalnych (stadion OSiR), 18 
kwietnia, godz. 9.00;

Mistrzostwa Solca Kujawskiego       
w pi¹tkach pi³karskich dziewcz¹t            

i ch³opców szkó³ podstawowych (boisko 
ORLIK), 19 kwietnia od godz. 11.00;

Kurs na stopieñ M³odszego 
Ratownika WOPR (Park Wodny), 21 - 
26 kwietnia od godz. 7.30;

III Wielkanocny Turniej Siatkówki 
Komendy Wojewódzkiej Policji (hala 
OSiR), 26 kwietnia od godz. 8.00;

„Wodne igraszki z Zaj¹cem”  
turniej zabaw w wodzie dla dzieci             
i m³odzie¿y (Park Wodny), 26 kwietnia, 
godz. 10.00;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w pi³ce no¿nej dziewcz¹t szkó³ 
gimnazjalnych (stadion OSiR), 27 
kwietnia, godz. 9.00;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w pi¹tkach pi³karskich dziewcz¹t szkó³ 
podstawowych (stadion OSiR), 28 
kwietnia, godz. 9.00;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w pi¹tkach pi³karskich ch³opców szkó³ 
podstawowych (stadion OSiR), 29 
kwietnia, godz. 9.00;

Mecz pi³ki no¿nej trampkarzy  
Unia/Roszak   Pomorzanin Serock, 30 
kwietnia, godz. 11.00;

Mecz III ligi pi³ki no¿nej seniorów  
Unia/Roszak   W³oc³avia W³oc³awek, 30 
kwietnia, godz. 16.00.

Kalendarium

20 marca w hali Oœrodka Sportu            
i Rekreacji rozegrano II rundê eliminacji 
w pi³ce siatkowej kobiet do XIV Igrzysk 
Olimpijskich Sportowców Wiejskich 
„Tuchola Londyn 2012”. To pierwszy 
turniej eliminacyjny spoœród gier 
zespo³owych do przysz³orocznej  
Olimpiady rozegrany w Solcu Kujawskim. 
W maju rozpoczynaj¹ siê eliminacje         
w pi³ce no¿nej, w czerwcu, w pla¿owej, 
jesieni¹ natomiast w koszykówce.

W turnieju udzia³ wziê³y reprezentacje 
gmin Ciechocin oraz Solec Kujawski. Nie 
dojecha³a niestety dru¿yna z Kruszwicy. 
Zespó³ z Solca, który awansowa³ do 
ko le jne j  rundy  rozgrywek ,  g ra ³                  
w nastêpuj¹cym sk³adzie: Weronika 
Trokowska, Marta Mendyka, Katarzyna 
Pietruszyñska, Weronika JóŸwiakowska, 
Paulina Owieœna, Pamela Wysocka, 
Dominika Ostafin, Karolina Roszak, Ola 
Pi¹tek, Emilia Trawicka, Agnieszka 
Bojakowska, Erika Silvanoviæ. Opiekun  
Adam Michalak. Zespó³ dziêkuje za 
pomoc sponsorowi - firmie Dar-Pol.

Niestety, dru¿yna mêska nie przesz³a do 
dalszej rundy. Na turnieju w RogóŸnie 
zajê³a trzeci¹ lokatê, przegrywaj¹c dwa 
mecze w piêciosetowej walce.

Panie tak, panowie nie

W M³odzie¿owych i Indywidualnych 
M i s t r z o s t w a c h  P o l s k i  J u n i o r ó w                   
w badmintonie rozegranych w Ropczycach 
startowa³y juniorki MLKS Solec Kujawski: 
W e r o n i k a  G r u d z i n a ,  A l e k s a n d r a  
Rogowska i Emilia Korpus. 

Najlepiej spoœród trzech rywalizuj¹cych  
w grze singlowej solecczanek zaprezentowa³a 
siê Weronika Grudzina, która po pokonaniu 
piêciu rywalek i pasjonuj¹cym trzy setowym 
finale z Martyn¹ Poprzeczko (LKS Naprzód 
Zielonki) zwyciê¿y³a 11:21; 21:18; 22:20        
i zosta³a Mistrzyni¹ Polski Juniorów! Dla 
Weroniki to ju¿ dziewi¹ty medal Mistrzostw 
Polski w karierze. A. Rogowska zakoñczy³a 
udzia³ w turnieju na pierwszej rundzie, zaœ 
trzecia z naszych reprezentantek E. Korpus 
ukoñczy³a zawody na miejscu 9, przegrywaj¹c 
mecz o æwieræfina³ z br¹zow¹ medalistk¹ 
mistrzostw Katarzyn¹ Macedoñsk¹ (LKS 
Technik G³ubczyce). 

Do z³otego medalu Weroniki nasze 
dziewczêta do³o¿y³y jeszcze br¹zowy medal 
w grze podwójnej. Para MLKS Grudzina / 
Rogowska awansowa³a do najlepszej czwórki 
Mistrzostw, jednak w meczu pó³fina³owym 
uleg³a póŸniejszym z³otym medalistkom 
Katarzynie Macedoñskiej i Justynie Pasternak 
(Technik G³ubczyce). Dla Oli to trzeci medal 
Mistrzostw Polski.

Dla W. Grudziny, naszej reprezentantki 
kadry narodowej juniorów to wyœmienity 
prognostyk przed rozpoczynaj¹cymi siê 15 
kwietnia  w Helsinkach Mistrzostwach 
Europy Juniorów.

Mistrzostwo
dla Solca

24 marca br. w hali OSiR-u rozegrano 
coroczny turniej zabaw sportowych dla 
najm³odszych klas Szko³y Podstawowej nr 4. 
M³odzi sportowcy rywalizowali w rozmaitych 
konkurencjach sprawnoœciowych o miano 
najlepszych w swoim roczniku oraz                
o tradycyjne maskotki - Pluszowe Misie. 
Liczy³a siê szybkoœæ, ale te¿ dok³adnoœæ        
w wykonywaniu poszczególnych zadañ. Po 
pe³nych emocji, zarówno wœród zawodników 
jak i licznie zgromadzonej publicznoœci, 
zawodach  zano towano  nas têpu j¹ce  
rozstrzygniêcia. W klasach pierwszych 
wygra³a kl. ID, drugich  IID i trzecich  IIIB.



Wszystkim, którzy uczestniczyli w ceremonii pogrzebowej

Œp. Urszuli Pietruszyñskiej

Rodzinie, Przyjacio³om, Znajomym, S¹siadom, Delegacjom, Ksiêdzu 
Kanonikowi Jerzemu Celkowskiemu, Panu Organiœcie Micha³owi 

Kuligowskiemu oraz Zak³adowi Pogrzebowemu
przekazujemy serdeczne podziêkowania

M¥¯ Z SYNAMI

Z g³êbokim ¿alem zawiadamiamy, ¿e zmar³a 
by³a nauczycielka naszej szko³y

Œp. Teresa Jelita - Rydel

Rodzinie Zmar³ej wyrazy wspó³czucia
sk³adaj¹

Dyrektor, Rada Pedagogiczna, uczniowie i pracownicy Zespo³u Szkó³ 
Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych w Solcu Kujawskim

Panu Lucjanowi Marcinowi
Jelita - Rydlowi

wyrazy szczerego wspó³czucia
z powodu œmierci

MAMY
sk³adaj¹

Dyrekcja oraz Pracownicy 
i Uczniowie Gimnazjum Publicznego 

nr 2 w Solcu Kujawskim

Radnemu Lucjanowi Marcinowi
Jelita - Rydlowi

g³êbokie wyrazy wspó³czucia
z powodu œmierci

MAMY
przekazuj¹

RADNI RADY MIEJSKIEJ oraz 
BURMISTRZ Solca Kujawskiego

Rodzinie zmar³ego 

ŒP. Andrzeja 
Stachowskiego

Szczere wyrazy wspó³czucia 
sk³adaj¹

dyrekcja oraz pracownicy 
Szko³y Podstawowej Nr 4 

w Solcu Kujawskim

20 marca br. grupa turystów oraz sympatyków turystyki z Klubu Turystów 
Pieszych „Horyzont”, uda³a siê do osady Œwit po³o¿onej na terenie Tucholskiego 
Parku Krajobrazowego w poszukiwaniu œladów wiosny. Piêkna, s³oneczna pogoda 
sugerowa³a, ¿e zadanie bêdzie ³atwe. Pocz¹tek trasy pokaza³ jednak co innego.

Co prawda Brda obserwowana ze 
skarpy sprawia³a kapitalne wra¿enie, 
niemniej wyraŸne œlady œniegu widoczne w 
wielu miejscach przy brzegu rzeki, 
wskazywa³y, ¿e wiosna schowa³a siê gdzie 
indziej. Obserwuj¹c meandry Brdy turyœci 
doszli do punktu oznaczonego na mapach 
turystycznych jako „Piek³o”  grupa g³azów 
narzutowych pochodz¹cych z rozmytej 
moreny czo³owej tworzy w korycie rzeki 
próg, znacznie utrudniaj¹cy ¿eglugê. 
Nazwa „Piek³o” u¿ywana przez miejscow¹ 
ludnoœæ, dobitnie wskazuje jak trudny by³ 
to fragment dla flisaków sp³awiaj¹cych 
drewno nurtem rzeki. 

Wystarczy³o ledwie kilka minut, aby 
piechurzy przeszli z „Piek³a” do „Nieba”. 
Tak bowiem nazywa siê punkt widokowy 
na jednej ze skarp. Widok na Brdê 
prawdziwie niebiañski, wa¿niejsze jednak, 
¿e wiosna powoli zaczyna³a dawaæ o sobie 
znaæ. Na trasie widoczne by³y œlady 
dzia³ania bobrów. Tak wiêc wiosna jest ju¿ 
z turystami! Obyœmy wszyscy potrafili 
wykorzystaæ, nadchodz¹ce cieplejsze dni    
i umieli czêœciej spotkaæ siê na szlakach 
turystycznych. Na pewno warto! 

Ju¿ 9 kwietnia br. Klub Turystów 
P i e s z y c h  „ H o r y z o n t ”  z a p r a s z a  
doœwiadczonych piechurów na I Rajd 

D³ugodystansowy „Tamtendyk”. Trasa 
rajdu bêdzie przebieg³a przez Puszczê 
Bydgosk¹, i bêdzie liczyæ oko³o 35 
kilometrów. Regulamin rajdu znajduje siê 
na stronie  http://horyzont.solec.pttk.pl/

Dodatkowych informacji udzielaj¹: 
prezes KTP Horyzont  Krzysztof Skorupka 
(tel. 607 363 951) oraz £ukasz Wojtecki 
(tel. 660 170 356).

W poszukiwaniu
wiosny
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Panu Janowi Kwiatkowskiemu, 
by³emu przewodnicz¹cemu Zarz¹du 
Osiedla Leœnego serdeczne podziêkowania 
za wieloletni¹, owocn¹ wspó³pracê, 
¿yczliwoœæ i okazywan¹ pomoc sk³ada 
dyrekcja Szko³y Podstawowej Nr 4. 

Dziêkujemy!

Trwaj¹ zapi
do szko³y mu

sy
zycznej

Badanie predyspozycji 
muzycznych kandydatów

25 - 26 maja
16.30 - 18.30

Nauka gry na: fortepianie, 
skrzypcach, wiolonczeli, 

akordeonie, saksofonie, flecie 
poprzecznym, gitarze, klarnecie, 

perkusji.

Podania
do 26 maja!

Tel.52 387 47 65
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